
De huidige wet en diens wijzigingen lijken geen succes te creëren. Sekswerk zou genormaliseerd moeten 
worden. Alleen op deze manier kan uitbuiting voorkomen worden. 

 

Op dit moment zijn er inderdaad nog altijd misstanden. Maar dit komt onder andere door het gebrek aan 
mogelijkheid. Bijna geen enkele gemeente geeft nog vergunningen af voor exploitanten of omgevingen 
waar sekswerkers kunnen werken. 

Dit dwingt men om hun beroep uit te voeren op locaties zonder toezicht en veiligheid maar ook uit het 
zicht. Hierdoor worden ze zeer kwetsbaar met mogelijke aanrandingen, geweld, stalking, beroving en 
erger tot gevolg. Sekswerkers hebben echter alle reden om hier geen melding van te maken omdat ze 
dan hun positie bekend moeten maken bij politie en overheid. Deze werken ze dan tegen alsof zij de 
verkeerde partij zijn terwijl falend beleid ze die kant op drukt. En nou vraag ik toch: Wat hoort 
belangrijker te zijn? Het oppakken van verkrachters, dieven, mishandelaars en erger of iemand die zijn 
vergunning niet op order kan krijgen? 

 

Het gebrek aan mogelijkheid speelt ook de groepen in de kaart die juist misbruik willen maken van een 
sekswerker in de vorm van uitbuiting. Sekswerkers kunnen maar bij een gebrekkig aantal locaties aan het 
werk. Op veel locaties is er zelfs een monopolie situatie ontstaan voor de exploitant. Hierdoor hebben 
sekswerkers geen keuze en zijn ze financieel afhankelijk van de enigen die nog aan een vergunningen 
heeft weten te komen. Dit zou al uitbuiting bevorderen in standaard beroepen, laat staan in een gevoelig 
beroep als sekswerker. Laten we de situatie uitdenken dat een exploitant seksuele handeling gaat 
verwachten van een sekswerker. Als het beroep normaal zou zijn zou op dit punt de sekswerker kunnen 
kiezen voor een andere exploitant en zelfs aangifte kunnen doen maar in de huidige situatie zorgt de 
afhankelijkheid voor een blokkade en gebeurt er niets. 

 

Aan de andere kant heeft de klant ook minder opties. Dit vergroot de kans dat ze een blind oog hebben 
voor uitbuiting van de sekswerker zelf. Of dit nou bij een exploitant is bij een vergunning waar de klant 
misstanden ziet; Of dat de klant de kant op geduwd wordt van het stereotypische schrikbeeld van de 
sekswerker die ergens uitgebuit wordt door iemand die hen een ondergrondse locatie kan bieden of 
contacten. 

 

(Het corona beleid van de regering heeft hier helaas aan bijgedragen. De vreemde financiële constructies 
waarvan sekswerkers afhankelijk zijn hebben er voor gezorgd dat zij niet aan steun konden komen op het 
moment dat hun beroep onmogelijk was gemaakt. Dit heeft het illegale circuit dus weer een boost 
gegeven omdat men anders niet rondkwam. Ook zijn er schrijnende gevallen waar sekswerkers het zo 
onmogelijk werd gemaakt dat ze uit het leven zijn gestapt...) 



 

De huidige wetswijzigingen zijn ondoordachte pogingen om symptomen te voorkomen maar verhelpen 
de oorzaak niet. Ze gooien juist verdere barrières op en vergroten de mogelijkheden daarmee het illegale 
circuit.  

 

Het huidige beleid op basis van een gestrande poging tot liberalisering is juist de oorzaak. Door sekswerk 
als een normaal beroep te behandelen in plaats van te criminaliseren kan men in een positie komen dat 
sekswerkers minder afhankelijk worden. Pas dan kunnen de onderliggende problemen worden 
verholpen.


